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رقابت ساحلی بازان در ترکیه
ســـاحلی بازان ایران از امروز با شـــروع رقابت ها در 
تور پرو بالیکســـیر ترکیه دســـت به توپ می شـــوند. 
تیـــم  ملـــی والیبال ســـاحلی ایـــران یک بـــا ترکیب 
ابوالحســـن خاکی زاده-ســـینا شـــوکتی  و ایـــران دو 
با ترکیـــب امیرعلـــی قلعه نویـــی وحبیـــب ناصری 
راهی شـــهر بالیکســـیر ترکیـــه  شـــدند و از امروز در 
جدول اصلـــی به مصـــاف رقبا می روند. مســـابقات 
جـــدول مقدماتـــی امـــروز بـــا حضـــور 16 تیـــم بـــه 
صـــورت تک حذفـــی برگـــزار می شـــود  و چهـــار تیم 
بـــه جـــدول اصلـــی رقابت هـــا صعـــود می کننـــد. 
رقابت هـــای جـــدول اصلـــی فـــردا با حضـــور 16تیم 
از جملـــه ایـــران برگزار می شـــود. مازیار هوشـــمند 
و عبدالرئـــوف بســـتگانی مربیان و شـــهرام عظیمی 
 سرپرســـت ســـاحلی بازان ایران را  در این مسابقات 

همراهی می کنند.
 

فرجی سرمربی تیم ملی اپه شد
مهدی فرجی ســـرمربی ســـابق تیـــم ملی اپـــه دوباره 
بـــه تیمش برگشـــت. فرجـــی دو ســـال پیـــش بعداز 
بازی هـــای کشـــورهای اســـامی اســـتعفا داد و بـــرای 
مربیگـــری به چین رفـــت. اوکه  چند ماهی اســـت به 
تهران برگشـــته، با توافق با فدراســـیون  شمشیربازی 
دوباره ســـرمربی تیم ملی اســـلحه اپه مردان شـــد و از 
اول مهرمـــاه کارش را شـــروع می کنـــد. مهدی فرجی 
دلیـــل برگشـــتش را کمک بـــه تیم ملی اپه دانســـت.

 ترکیب جودوکاران جهانی 
مشخص شد

 تیم جـــودوی جوانـــان ایران بـــا ترکیـــب پنج نفره در 
مســـابقات جهانی تاجیکســـتان حضور پیدا می کند.
ایـــن رویـــداد روزهـــای ۱۱ تـــا ۱۵مهرمـــاه بـــه میزبانـــی 
تاجیکســـتان و در شـــهر دوشـــنبه برگزار می شود که 
تیم جوانان با ترکیب الیـــاس پرهیزگاری، امیرعباس 
چوپان، علیرضا نیک سرشـــت، محمدمهدی مظلوم 

و عبـــاس موحد در تاجیکســـتان حاضر می شـــود.
 

 چین و ازبکستان میزبانان 
مسابقات ۲۰۲۵ کاراته

میزبانـــان دوره بعـــدی مســـابقات قهرمانـــی  کاراتـــه 
آســـیا در رده های  پایه و بزرگســـالان مشـــخص شـــد. 
کنگـــره آســـیا، شـــهر چنگـــدو یا هانگـــژو چیـــن را به 
عنـــوان میزبـــان بیســـت و ســـومین دوره مســـابقات 
قهرمانـــی نوجوانـــان، جوانان و امیدهای آســـیا 2025 
معرفـــی کـــرد. همچنین مقرر شـــد بیســـت ویکمین 
دوره مســـابقات بزرگســـالان آســـیا و چهارمیـــن دوره 
مســـابقات پاراکاراتـــه در ســـال 2025  هـــم در شـــهر 

تاشـــکند ازبکســـتان  برگـــزار می شـــود.

اردوی دارت برای قهرمانی آسیا
چهارمیـــن اردوی تیـــم  ملـــی دارت بـــرای شـــرکت در 
مسابقات قهرمانی آســـیا)تایوان( در مشهد آغاز شد. 
ع، حســـین اعرابی، ابراهیـــم قنبری،  ابوالفضـــل زار
مهرداد ســـیفی، الهام نیکخواه، شها رواجی، فاطمه 
ع اردونشـــنیان این  صادقـــی، ماهور رجبی و زینب زار
تیم هســـتند. مســـابقات قهرمانی آســـیا ماه آینده در 

تایوان برگزار می شـــود.
 

آغاز تمرینات بسکتبال با ویلچر جوانان
ســـومین اردوی تیم بســـکتبال بـــا ویلچـــر جوانان در 
کمـــپ تیم هـــای ملـــی فدراســـیون 13مهرمـــاه آغـــاز 
می شـــود. این تیم بـــرای حضور در مســـابقات آســـیا 
و اقیانوســـیه  در تایلنـــد خـــود را آمـــاده می کنـــد و 
امیرمحمـــد کلیـــداری، فـــؤاد مظفری افخـــم، الیاس 
مرتضی مقـــدم، محمدطاها یارمحمـــدی، امیرمهدی 
ابوالفضـــل جایـــی،  یوســـفی، امیررضـــا مـــرادی، 
امیرمهـــدی مهرابـــی، حیدرعلی واعظ، امیرحســـین 
بابـــا، ابوالفضـــل کوه پیمـــا، ابوالفضـــل بدیعـــی، رضا 
نیک ســـیرت و یاســـین عقیلی ملی پوشـــانی هســـتند 
که زیر نظـــر کادرفنی تا 23مهرمـــاه در کمپ تیم های 

ملـــی تمریـــن می کنند.

برد شطرنج در المپیاد جهانی
تیـــم ملی شـــطرنج مـــردان و بانـــوان ایران ســـومین 
پیـــروزی اش در المپیـــاد جهانـــی شـــطرنج را جشـــن 
گرفتند. دور چهارم چهـــل و پنجمین المپیاد جهانی 
شـــطرنج بـــه میزبانـــی مجارســـتان با حضـــور نزدیک 
بـــه ۲۰۰ کشـــور در حالـــی برگزار شـــد کـــه نمایندگان 
کشـــورمان مقابـــل تیم هـــای اندونـــزی و دانمـــارک 
صاحب برتری شـــدند. ایـــران در دور چهـــارم مقابل 
دانمارک دســـت  بـــه مهره شـــد کـــه در نهایـــت با دو 
پیـــروزی پویـــا ایدنـــی و بردیـــا دانشـــور و دو تســـاوی 
پرهـــام مقصودلـــو و محمدامین طباطبایـــی با نتیجه 
۳ بـــر یـــک دانمـــارک را شکســـت دادند. تیـــم مردان 
در دور اول و دوم برابـــر تیم هـــای مالـــزی و پرتغـــال 
به برتری رســـیدند اما در دور ســـوم برابر گرجســـتان 
متوقف شـــدند. تیـــم ملی بانـــوان کشـــورمان مقابل 
تیـــم اندونزی با نتیجـــه ۳/۵ بر ۰/۵ پیروز شـــد. مبینا 
علی نســـب، ســـتایش کریمی و وصـــال حامدی نیا در 
این دیدار رقبای خود را شکســـت دادند و تنها تساوی 
دور چهـــارم را پـــروا بهـــزاد نظیف رقم زد. تیـــم بانوان 
ایران در ســـه دور گذشـــته برابر قبرس و الســـالوادور 
بـــه برتـــری رســـیده و یک شکســـت نیـــز برابـــر ترکیه 

شـــده اند. متحمل 
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ویدیوچک شرط میزبانی در پلی آف است

ترابی: گافی در کار نیست

محسن ترابی رئیس ســـازمان لیگ فدراسیون والیبال، ادعای گاف دادن 
در برنامـــه دور رفت لیـــگ برتر مردان را قبول ندارد. یکـــی از خبرگزاری ها 
برنامـــه اولیه لیگ برتر مردان والیبال را گاف ســـازمان لیگ دانســـت. چرا 
که دو تیم فولاد ســـیرجان و شـــهداب یـــزد دو تیم ایرانی در باشـــگاه های 
جهان باید طبق آن برنامه 23 آذرماه در هفته ســـیزدهم در ایران مسابقه 
می دادنـــد. در حالی کـــه رقابت های باشـــگاه های جهان 19 تـــا 25 آذرماه 
بـــه میزبانـــی هند برگزار می شـــود. محســـن ترابـــی رئیس ســـازمان لیگ 
فدراســـیون والیبال امـــا گاف را قبول ندارد: »ما گاف ندادیم. فدراســـیون 
جهانی قبـــاً تاریخ دیگری را بـــرای رقابت های باشـــگاه های جهان اعام 
کـــرده بـــود، در حالی که برزیـــل، ژاپن و هنـــد داوطلب میزبانـــی بودند و 
اصـــاً میزبان مشـــخص نبود، ما هم برنامـــه اولیه را چیدیـــم و وقتی هند 
میزبـــان رقابت هـــا شـــد، تاریـــخ باشـــگاه های جهان بـــه 19 تـــا 25 آذرماه 
موکول شـــد، ما هـــم برنامه را اصـــاح کردیم که طبـــق آن دور رفت لیگ، 
13آذرمـــاه تمام می شـــود. دو تیم ایرانـــی اگر 16آذر حرکت کنند، درســـت 
دو روز قبل از شـــروع رقابت ها در هند حاضر هســـتند. در واقع نیم فصل 
مـــا همزمان با برگـــزاری باشـــگاه های جهان اســـت و 28 آذرمـــاه هم دور 

برگشت شـــروع می شود.«
رئیس ســـازمان لیگ برتر حســـابی شاکی است: »خسته شـــدیم از اینکه 

بعضی ها اطاعـــات غلط به مخاطبـــان می دهند.«
بـــه گفته او در هر هفتـــه چهار بازی ویدیوچک دارد: »مـــا الزام ویدیوچک 
را برای تیم ها گذاشـــته ایم اما به خاطر مشکل ســـخت افزاری، ویدیوچک 
هـــم داســـتان VAR را پیـــدا کرده اســـت. حالا تنهـــا تیم هـــای طبیعت و 
شـــهداب یزد ویدیوچک دارند و ویدیوچک ایرانی و ویدیوچک فدراسیون 
هـــم اجاره ای به تیم ها داده می شـــود. تیم فولاد ســـیرجان هـــم اقدامات 
را انجـــام داده اما برای ورود دوربین ها به مشـــکل خورده اســـت. در لیگ 
از هـــر 7 بازی هر هفتـــه، چهار بـــازی ویدیوچک دارد. بنابرایـــن تیم ها به 

شـــرط داشـــتن ویدیوچک در پلی آف میزبان می شوند.«

اولین مدال جودو در المپیک را خواهم گرفت

مظلوم: باید بسوزیم و بسازیم
فائـــزه زمانی/ مهـــدی مظلوم جـــودوکار 
نوجـــوان بعـــد از 1۰ ســـال ایـــران را بـــه 
مـــدال طـــا رســـاند. او که بـــرای اولین 
بار در تاریخ این رشـــته در دو رده ســـنی 
نوجوانـــان و جوانان یک طـــا و یک برنز 
گرفت، حـــالا بـــه گفته خـــودش اولین 
مدال جـــودوی ایـــران در المپیک را هم 

به نـــام خود ضـــرب خواهـــد کرد.
 

از اینکه جودوی ایران را بعد از 1۰ 
سال صاحب مدال طا کردی، چه 

حس و حالی داری؟
مـــن تـــا قبـــل از فینـــال نمی دانســـتم 
کـــه جـــودوی ایران 10ســـالی اســـت طا 
نگرفتـــه. روزهـــای قبـــل از مســـابقه که 
مـــدال  جـــودوکاران دیگـــر در ســـالن 
بـــالا  می گرفتنـــد و پرچـــم کشورشـــان 
می رفـــت بـــه آنهـــا غبطـــه می خـــوردم و 
همیـــن انگیـــزه ام را دوبرابر کـــرد. وقتی 
طـــا گرفتم و ســـرود کشـــورمان پخش 
شـــد بهتریـــن حس دنیـــا را داشـــتم که 

اصـــاً قابـــل توصیف نیســـت.
خدا را شـــاکرم که بعد از دو ســـه ســـال 
فعالیـــت در جـــودو بـــرای اولین بـــار در 
تاریـــخ جـــودو در دو رده ســـنی مـــدال 

ی  طـــا ؛  فتـــم گر
برنـــز  و  نوجوانـــان 

جوانـــان.
چه شد که 

نتوانستی در 
رده جوانان 

هم طا 
بگیری؟

قبـــل  نه  ســـفا متأ
ل  فینـــا ی  ز بـــا ز  ا
کتـــف  ن  نـــا ا جو نو
و تانـــدون شـــصتم 
مصـــدوم شـــد و بـــا 

تانـــدون پـــاره در جوانان مســـابقه دادم 
که همیـــن موضـــوع کمی اذیتـــم را کرد 
و اجـــازه نداد طایم را تکرار کنم. شـــب 
قبـــل از مســـابقه از شـــدت درد حتـــی 
خوابـــم نبـــرد کـــه خیلـــی اذیتـــم کـــرد.

چطور با دو سه سال فعالیت این 
دو مدال ارزشمند را گرفتی؟

کســـی از مـــن کـــه فقط دو ســـه ســـال 
ســـابقه فعالیت در جودو داشتم، انتظار 
دو مدال نداشـــت اما من از روز اولی که 
شـــروع کـــردم هدفم جدی بـــود و فقط 
7-6 مـــاه بعد از شـــروع فعالیتم نفر اول 
مسابقات کشـــوری شـــدم و به اردوهای 
تیـــم ملـــی رســـیدم. خـــدا هـــم کمـــک 
کرد و توانســـتم با تاش شـــبانه روزی در 
قهرمانی دو مـــدال گرفتم. البته این تازه 

شـــروع ماجرای من اســـت.
با این مدال چقدر به آینده 

امیدوار تر شدی؟
وقتـــی بـــا ایـــن تجربه کـــم طای آســـیا 
گرفتـــم، انگیـــزه و جســـارت بیشـــتری 
بـــرای ادامه راه بـــه من تزریق شـــد. اگر 
حمایت هـــا بیشـــتر شـــود بدون شـــک 
اولین مـــدال جـــودو در المپیـــک را هم 

گرفت. خواهـــم 
رسیدگی ها به جودو بعد 

از رفع تعلیق چگونه 
است؟

طبیعتاً در این 4ســـالی 
که جـــودو تعلیـــق بود، 
بودجه فدراســـیون هم 
کم شـــده بود، نمی شود 
ایـــده آل  گفت شـــرایط 
اســـت اما فدراسیون در 
حـــد بضاعتش حمایت 
می کند، کاری نمی شود 
کـــرد و بایـــد بســـوزیم و 

. یم بساز

12 مهرماه ســـوت آغاز رقابت هـــای لیگ برتر بســـکتبال زده می شـــود، حضور چند 
بازیکـــن خارجـــی در ایـــن لیگ قطعی شـــده اســـت. حضـــور بازیکنـــان خارجی با 
کیفیـــت در رقابت های فصل قبل بســـکتبال ایـــران از همان اول، کنار ســـتاره های 
ایرانی، ســـطح بازی هـــا را بالا برد و هواداران زیادی را به ورزشـــگاه ها کشـــاند. با این 
تجربه، متولیان سازمان لیگ در نشســـت های هماهنگی ابتدایی حضور ۳ بازیکن 
خارجـــی را در هـــر تیم برای ایـــن فصل تصویب کردنـــد که امکان حضـــور ۲ بازیکن 
بـــه صورت همزمـــان در ترکیب وجود دارد. روزهای گذشـــته حضـــور دوایت باکس 
و دنـــگ آکـــووت در تیم کالـــه مازندران قطعی شـــد و گلنور اصفهان نیـــز با کوورین 
هنـــری و مارکو پروویچ به توافق نهایی رســـیده اســـت. دوایت باکـــس بازیکنی که 
قبـــاً بـــرای ذوب آهن و شـــیمیدر بازی کـــرده، این فصل برای ســـومین بـــار حضور 
درلیـــگ ایران را تجربـــه می کند. اما کوریـــن هنری بین خارجی ها رکورددار اســـت. 
او بعد از دوســـال حضور در تیم پارســـای مشـــهد، ســـال گذشـــته به مـــس کرمان 
رفت و امســـال هم با پیوســـتن به گلنوراصفهـــان چهارمین فصـــل را ثبت می کند. 
مرتضی شـــمس، ســـرمربی تیم گلنور اصفهان که نخســـتین فصل را در ســـوپرلیگ 
تجربـــه می کند دربـــاره جذب این بازیکـــن گفت: »این بازیکن یکـــی از خارجی های 
شـــاخصی اســـت که به ایران آمده و با فرهنگ ایرانی کاماً آشـــنا شـــده است. یکی 
از شـــاخصه های ایـــن بازیکـــن کار گروهی اوســـت که با توجـــه به تغییراتـــی که در 
تیـــم ما ایجاد شـــده نیاز به بازیکنی داشـــتیم که مشـــخصه کار تیمی اش بالا باشـــد 
و گلـــزن ماهـــری هم باشـــد، بنابراین با موافقت باشـــگاه بـــا او قرارداد بســـتیم.« از 
باشـــگاه طبیعـــت هم خبر می رســـد مســـئولان این تیم بـــا دو گزینـــه خارجی خود 
بـــه توافق رســـیده اند کـــه یکی از گزینه هـــا ایوان بووا ســـنتر 208 ســـانتیمتری تیم 
ملی کرواســـی اســـت. در این بین تیم بســـکتبال مهـــگل البرز نیـــز ۲ امریکایی در 
پســـت های یـــک و پنج را به خدمـــت گرفته که اســـامی آنها هنوز به صورت رســـمی 
اعام نشـــده و ســـایر باشـــگاه ها نیز در صدد هســـتند تـــا بهترین نفـــرات را در حد 
بضاعـــت خود بـــه خدمت بگیرند کـــه تا هفتم مهرماه و زمان بســـته شـــدن پنجره 
نقل وانتقـــالات بـــرای این مهـــم فرصت دارنـــد، یعنـــی 5 روز تا شـــروع رقابت های 

لیگ برتر بســـکتبال.

رقابت در لیگ برتر  بسکتبال برای جذب خارجی ها 

کورین هنری رکورددار شد

مراسم تقدیر از قهرمانان کشتی و افتتاح مجموعه های جدید

دبیر: باید بدون منت برای کشور کار کنیم

فدراسیون کشتی حدود دو ماه بعداز المپیک 
پاریس، مراســـم تجلیل از مدال آوران کشـــتی 
ایـــن بازی ها و جهانـــی جوانـــان و نوجوانان را 
با حضـــور محمدباقر قالیبـــاف رئیس مجلس 
شـــورای اســـامی، احمد دنیامالی وزیر ورزش 
و جوانان و محمود خســـروی وفا رئیس کمیته 

ملی المپیـــک برگزار کرد.
 مراســـمی کـــه درســـالن همایش های شـــهید 
ضرغام برگزار شـــد، فدراســـیون کشتی به دو 
قهرمـــان طایـــی بازی هـــای المپیک، ســـعید 
اســـماعیلی و محمدهـــادی ســـاروی پـــاداش 
5میلیارد تومانی داد بـــه اضافه حقوق ماهیانه 
150 میلیـــون تومانـــی که برای یکســـال در نظر 

. فت گر
 چهـــار کشـــتی گیر نقـــره ای هـــر کـــدام یـــک 
میلیـــارد تومـــان پـــاداش گرفتنـــد و حقـــوق 
ماهیانـــه 30 میلیـــون تومانـــی برای یکســـال. 
دو کشـــتی گیر برنزی ایـــران هـــم 500 میلیون 
تومـــان گرفتنـــد و آنهـــا هـــم بـــرای یکســـال، 
ماهیانـــه 15 میلیـــون تومان حقـــوق دریافت 
می کننـــد. ایـــن مراســـم دو بخـــش داشـــت و 
قبل از اینکه تقدیر از قهرمانان شـــروع شـــود، 
علیرضـــا دبیر مجموعه های جدیـــدی را که به 
کشـــتی اضافه کرده را با حضور رئیس مجلس 
شـــورای اســـامی و همراهی قهرمانـــان بزرگ 
کشـــتی ایران از جمله منصـــور برزگر و ابراهیم 
جـــوادی افتتـــاح کـــرد. افتتـــاح ســـاختمان 
جدیـــد و مجـــزای ســـازمان لیـــگ کشـــتی و 
ســـالن چندمنظـــوره که هـــم می تـــوان در آن 
با پهن کردن تشـــک کشـــتی، به عنوان سالن 
تمرین اســـتفاده کـــرد و هم رســـتوران که کنار 
کمپ تیم های ملی و ســـاختمان فدراســـیون 
افتتاح شـــد. درحالی که فدراســـیون کشـــتی 
دو مجموعـــه دیگر را هم در دســـت ســـاخت 
دارد؛ مـــوزه کشـــتی و انیســـتیو، کـــه طی چند 
ماه آینـــده به زیر ســـاخت های کشـــتی اضافه 
می شـــوند. ایـــن ســـاخت و ســـازها درحالی با 
شـــدت در کشـــتی انجام می شـــود کـــه ورزش 

کشـــور به خصوص فوتبـــال این روزهـــا درگیر 
کمبود زیرســـاخت هســـتند.

 
توقع از مدیریت را بالا ببریم

رئیس فدراســـیون کشـــتی در مراســـم تقدیر 
از قهرمانـــان بـــا ســـخنرانی در حضـــور رئیس 
مجلـــس شـــورای اســـامی از کمبـــود بودجه 
ورزش گایـــه کـــرد. با ایـــن بودجه مـــا خیلی 
مـــدال گرفتیـــم امـــا در ادامـــه مســـیر بـــا این 
بودجـــه دولـــت دیگـــر نمی شـــود، کاری کرد. 
نزدیـــک ۱۰۰میلیـــارد وزارت ورزش به ما بودجه 
خودمـــان  هـــم  زیـــادی  مقـــدار  می دهـــد. 
درآمدزایـــی کردیـــم امـــا واقعـــاً کفـــاف کار در 
۴۰ نفـــر  کشـــتی را نمی دهـــد. هفتـــه پیـــش 
بـــه اســـپانیا فرســـتادم، فقـــط بلیت هـــر نفر 
۱۳۵میلیون شـــد. هر شـــب هم بابـــت هر نفر 
۲۴۰یـــورو بـــرای هتل دادیـــم. ایـــن فقط یک 
اعـــزام ما بود. مـــا ۶۰ اعـــزام در ســـال داریم. 
دعوای من با وزارت و کمیته همیشـــه سر این 
بود که پول کشـــتی را بدهید. خیلی از رؤسای 
فدراسیون ها ۲ ســـال مانده به المپیک وزیر را 
گول می زننـــد و می گویند ما مـــدال می گیریم 
تا بودجه شـــان را ســـریع بگیرند اما همیشـــه 
کشـــتی در المپیـــک مـــدال آور بوده اســـت.« 
دبیر با اشاره به ساخت وســـازهای فدراسیون 
کشـــتی در این چنـــد ســـال اخیر ادامـــه داد: 
»آن قدر بایـــد توقـــع از مدیریت را در کشـــتی 
بـــالا ببریم تا نفر بعـــدی یا همیـــن راه را ادامه 
بدهـــد یـــا جـــرأت نکنـــد بیایـــد. بایـــد از حق 
بچه هـــا دفاع کنم. مثاً ۸۰ســـکه به قهرمانان 
می دهند سکه ۴۰میلیون اســـت اما ۵میلیون 
حســـاب می کنند؛ این خیلی کم لطفی است. 
کمیته المپیـــک کار خوبی کرد کـــه ۱۰ میلیارد 
همانجـــا بـــه قهرمانـــان داد. البته اشـــتباهی 
مالیات کـــم کردند امـــا پاداش مالیـــات ندارد 
و قرار اســـت این مشـــکل حل شـــود.« رئیس 
فدراســـیون کشـــتی همچنین گفت: »ما مثل 
فوتبـــال و والیبال یک فدراســـیون نیســـتیم و 
آزاد و فرنگی هر کدام یک فدراسیون هستند. 
وقتی کشـــتی مدال می آورد باید به آن برسید. 
دوســـتان می گوینـــد خوب ســـازندگی کردید، 
باید کار کنیم و منتی هم نگذاریم. اگر نشـــده 
قبلی هـــا نکردند. در این مملکت پول هســـت 
و می شـــود خیلـــی کارها کـــرد. حق مـــردم ما 

بیشـــتر از اینهاست.«

گزارش یک
خیلی از خیلی از 
رؤسای رؤسای 

فدراسیون ها فدراسیون ها 
22 سال مانده  سال مانده 

به المپیک به المپیک 
وزیر را گول وزیر را گول 

می زنند و می زنند و 
می گویند می گویند 

ما مدال ما مدال 
می گیریم تا می گیریم تا 

بودجه شان را بودجه شان را 
سریع بگیرند سریع بگیرند 

اما همیشه اما همیشه 
کشتی در کشتی در 

المپیک المپیک 
مدال آور بوده مدال آور بوده 

استاست

ما مثل ما مثل 
فوتبال و فوتبال و 

والیبال یک والیبال یک 
فدراسیون فدراسیون 

نیستیم و نیستیم و 
آزاد و فرنگی آزاد و فرنگی 

هر کدام یک هر کدام یک 
فدراسیون فدراسیون 

هستند. هستند. 
وقتی کشتی وقتی کشتی 

مدال می آورد مدال می آورد 
باید به آن باید به آن 

برسیدبرسید

محسن وظیفه
روزنامه  نگار

تقدیر از صادق بیت سیاح
رئیـــس مجلـــس شـــورای اســـامی در مراســـم تجلیـــل از 
مـــدال آوران کشـــتی آزاد و فرنگـــی المپیـــک ۲۰۲۴ پاریس 
و قهرمانـــان مســـابقات نوجوانـــان و جوانـــان جهـــان از 
صـــادق بیت ســـیاح قهرمـــان پرتـــاب نیـــزه بازی هـــای 
پارالمپیـــک پاریـــس ۲۰۲۴ کـــه به بهانه شـــادی بـــا پرچم 
حضرت ام البنین)س( مدال طایش با اعام دیســـکالیفه 
توســـط مســـئولان برگزاری مســـابقات، پس گرفته شـــد، 
تقدیر کـــرد.  صادق بیت ســـیاح در پارالمپیک توکیو مدال 

نقـــره پرتـــاب نیزه را بـــه دســـت آورده بود.

برش

برش

قالیباف: ورزش یک پدیده اجتماعی و صنعت است

وزیر ورزش: کشتی ایران در دنیا بهترین است

محمدباقـــر قالیباف رئیس مجلس شـــورای اســـامی در 
مراســـم تجلیل از مـــدال آوران گفـــت: »در ایـــام برگزاری 
المپیـــک تا کشـــتی گیران روی تشـــک نرفتند مـــردم دمغ 
بودند و کشـــتی گیران شادی و نشـــاط را به ارمغان آوردند. 
از بـــرادر عزیـــزم علیرضا دبیر تشـــکر می کنـــم از این باب 
کـــه وصیت های شـــهدا را نقشـــه راهش قرار داد؛ شـــهید 
طهرانی مقـــدم به عنـــوان پدر موشـــکی می گفت که فقط 
انســـان های ضعیف به اندازه امکانات شـــان کار می کنند و 
رزمنده و مدیر کســـی اســـت که بیش از امکاناتی که دارد، 
کار کنـــد و امـــروز مـــا این نـــوع مدیریت را در فدراســـیون 
کشـــتی می بینیـــم. از آقـــای دبیـــر تشـــکر می کنـــم کـــه 
فرهنگ ملـــی و پرچم عزیز مـــا، اســـامیت و دینی بودن 

ما و همچنین فرهنگ شـــهدای ما را با افتخار ســـر دست 
می گیـــرد و علیرغـــم اینکه موج هـــا و فراز و نشـــیب هایی 
وجـــود دارد امـــا از مســـیر منحـــرف نمی شـــود.« قالیباف 
ادامـــه داد: »ورزش بـــدون شـــک یک پدیـــده اجتماعی و 
یک اوقات فراغت غنی شـــده برای عمـــوم جوانان و مردم 
ما اســـت ولـــی ما مســـئولان و سیاســـت گذاران بایـــد باور 
کنیـــم کـــه ورزش یک صنعت هم اســـت؛ باید بـــاور کنیم 
که امـــروز در دنیا وقتی از پیشـــرفت حرف زده می شـــود، 
یکـــی از شـــاخص ها و نمادهای آن حضـــور در عرصه های 
بین المللی و میزان موفقیت کشـــورها در این عرصه است 
و امـــروز تجربه و علم ایـــن را ثابت کرده اســـت. باید فهم 
و درک درســـتی نســـبت به این موضوعات داشته باشیم.«

احمـــد دنیامالی وزیـــر ورزش و جوانان در مراســـم تقدیر 
از قهرمانـــان کشـــتی بـــا تمجیـــد دوبـــاره از فدراســـیون 
کشـــتی گفـــت: »در طـــول دوران تاریخ المپیک همیشـــه 
بخـــش عمـــده ای از مدال هایی کـــه گرفته ایم از کشـــتی 
بوده  اســـت. کاری که حالا در کشـــتی می شـــود، اقدامات 
زیربنایی اســـت و کارهای جدیدی که در کشـــتی شـــروع 
می شـــود در حـــوزه نرم افـــزار  و هوش مصنوعی اســـت.« 
دنیامالی ادامه داد: »کشـــتی ایـــران می تواند در دنیا حرف 
برای گفتن داشـــته باشـــد که دارد. فکر می کنم کشـــتی با 
این اقدامـــات در چند ســـال آینده جزو فدراســـیون های 
برتـــر جهانـــی ای خواهـــد بـــود کـــه می تواند کشـــتی را به 
صـــورت علمی و با اســـتفاده از فضـــای نرم افـــزاری چه در 
ایران و چه در خارج از کشـــور توســـعه دهد.« او با اشـــاره 

بـــه افتتاح چنـــد مجموعه دیگر در فدراســـیون کشـــتی و 
مشـــکات بـــه وجود آمـــده در فوتبـــال گفت: »ایـــن تصور 
که مـــا زیرســـاخت های لازم را نداریم، درســـت نیســـت. 
آن چیـــزی که ما در زیرســـاخت ها با  آن مواجه هســـتیم، 
موضوع نگهداری درســـت اســـت. هـــر روز اســـتانداردها 
تغییر پیدا می کند. اماکن ورزشـــی طبـــق چهارچوب های 
فدراســـیون های جهانـــی، بایـــد به روز شـــوند. مـــا این کار 
را شـــروع کرده ایـــم. در بحـــث فوتبـــال هم اتفـــاق افتاده 
اســـت. اماکن خوبی داریم و مشـــکات چمن را می توان 
حـــل کرد و بشـــدت دنبـــال آن هســـتیم و این تعهـــد را به 
همه ورزشدوســـتان می دهم. در فوتبال، فضای ورزشـــی 
اســـتادیوم ها را به باشـــگاه ها می دهیم تا کار نگهداشـــت 

آنهـــا را انجـــام دهند. البته نظـــارت هم خواهیـــم کرد.«


